元智大學清寒優秀學生勵學暨關稅變故獎助學金申請表
Yuan Ze University Incentive Scholarships and Grants for Outstanding Students with Financial Need or Tariff-Related Hardship Application Form

	一、基本資料（Personal Information）

	姓名(Name)
	
	學號(Student ID)
	

	系級(Dept/Year)
	
	聯絡電話（Phone Number）
	

	二、申請類別（Application Category）擇一申請

	第1項至第4項限本國籍學生Categories 1–4 are limited to ROC (Taiwan) nationals.

	□
	1.大學部學生當學年度第一學期具教育部學雜費減免資格者，且前學年本校學業成績班級排名前30%。

	□
	2.大學部學生當學年度第一學期具大專校院弱勢學生助學計畫之助學金補助資格者（含家庭突遭變故經學校審核通過學生，及其他經由學校認定為經濟不利學生），且前學年本校學業成績班級排名前30%。

	□
	3.領有臺灣各縣市政府所核發之低收入戶或中低收戶證明書者，且前學期本校學業成績班級排名前50%。

	□
	3-1. (前次申請屬第3項申請學生適用)
前兩學期班級排名為前30%，前學期班級排名仍維持於前30%。

	□
	4.領有臺灣各縣市政府所核發之低收入戶或中低收戶證明書者。

	□
	5.因美國關稅衝擊致家庭經濟變故者，家中負擔家計者發生非自願性減班、無薪假、裁員、薪資顯著減少，或自營公司歇業、訂單中斷、營業收入明顯減少等情形。Students whose family finances have been adversely affected by U.S. tariff policies, resulting in circumstances such as involuntary reduction of working hours, unpaid leave, layoffs, significant salary reduction of the primary income earner, or the closure of a self-operated business, interruption of orders, or significant decline in business revenue.

	□
	5-1.持續符合第5項申請資格，且具學業成績或學習表現改善之具體事實(如前一學期班級排名進步達10%以上) Continue to meet the above tariff-related hardship eligibility and demonstrate academic improvement (e.g., at least a 10% improvement in class ranking).

	□
	5-2.持續符合第5項申請資格，前兩學期班級排名為前30%，前學期班級排名仍維持於前30%。Continue to meet the above tariff-related hardship eligibility and have ranked within the top 30% of the class for the previous two semesters, maintaining a top 30% ranking in the most recent semester.

	三、檢附資料（Supporting Documents）

	□
	歷年成績單(必備) Academic Transcript (Required)

	□
	多元成就證書／公益服務證明／證照Certificates of diverse achievements / Proof of public service / Professional licenses

	□
	縣市政府所核發之低收入戶或中低收戶證明書Low-income or middle-to-low-income household certificate issued by a municipal or county government.

	□
	負擔家計者任職單位開立之減薪、無薪假、裁員、薪資單、扣繳憑單，或自營公司營業稅等收入變動或營運衝擊證明，或導師證明Proof of salary reduction, unpaid leave, layoff, income or business impact, or certification by the academic advisor.

	□
	學習表現改善之具體事實文件Documentation of improved academic performance

	四、切結書（Affidavit）

	本人以上所填各項資料及所檢附文件均屬真實、正確，絕無偽造、變造或虛偽不實之情事。如有不實，願依本校學生紀律規範及相關處理程序規定辦理，並同意繳回已領取之獎助學金款項及自負相關責任。
I hereby solemnly declare that all information provided and documents submitted are true and accurate, and that none have been forged, altered, or falsified. Should any misrepresentation be discovered, I agree to be subject to the University’s student disciplinary regulations and relevant procedures, and to return any scholarship or grant funds received, and to assume full responsibility

	
申請人簽名（Signature）：____________________

申請日期（Date）：_______ / _______ / _______

	承辦單位填寫For Office Use Only

	審查結果
Review Decision
	□通過　　□不通過
	核定金額
	

	
	不通過原因：

	承辦人
	
	生輔組長
	



